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Aan de leden van Provinciale Staten 

 
Toelichting vragensteller 

Natuurmonumenten en de Vogelbescherming roepen de staatssecretaris van Natuur 

op om de jacht op de wilde eend op te schorten. Nu is deze soort vrij bejaagbaar in 

Nederland, zoals vastgelegd in de natuurwet. Uit recent onderzoek van SOVON en 

het Nederlands Instituut voor Ecologie (NIOO) blijkt dat de soort de afgelopen jaren 

met twintig procent is afgenomen. De dalende trend houdt voorlopig nog aan, is de 

verwachting. De precieze reden van de tanende populatie is onbekend. Na de zomer 

geven de onderzoeksinstituten daar meer duidelijkheid over. Het aantal wilde eenden 

neemt in Nederland al jaren flink af. In 2000 werden er in ons land nog ruim 500.000 

broedparen geteld. Dit jaar zijn dat er twintig procent minder en er lijkt geen einde aan 

de daling te komen. Bovendien overwinteren steeds minder wilde eenden in ons land. 

 

Het tijdelijk stopzetten van de jacht is noodzakelijk volgens deskundigen. Bovendien 

richten wilde eenden nagenoeg geen schade of overlast aan in ons land. Dit zou 

reden tot ingrijpen kunnen legitimeren. De partij voor de Dieren maakt zich zorgen 

over de stand van de wilde eend. Nu het slecht gaat met de soort, zoals uit onderzoek 

blijkt, moet de jacht tijdelijk gestaakt worden.  

 

De provincie Zuid-Holland heeft op 10 juni 2015 voor de maximale periode van vijf jaar 

een ontheffing verleend om wilde eenden te doden in verband et schadebestrijding 

(ODH-2014-00166702). De Partij voor de Dieren maakt zich zorgen over de stand van 

de wilde eend nu het slecht gaat met de soort, zoals uit onderzoek blijkt. 
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1. Kent u de berichten ‘Tijdelijk geen jacht op de wilde eend’1, ‘Stop jacht op de wilde 

eend’2, ‘Staak de jacht op de wilde eend’3, ‘Staak voorlopig jacht op de zieltogende 

wilde eend’4, ‘Onderzoek naar drastische terugloop populatie eenden’5 en ‘Steeds 

minder eenden in Nederland’6? 

 

Antwoord 

Wij kennen deze berichten. 

 

2. Bent u met ons van mening dat hetgeen omschreven staat in de bovengenoemde 

ontheffing m.b.t. de stand van de wilde eend inmiddels is veranderd? Zo nee, waarom 

niet? 

 

Antwoord 

De ontheffing is verleend ten behoeve van het verjagen van wilde eenden ter 

voorkoming van schade in specifieke gevallen waarin de individuele schade hoog kan 

oplopen. Afschot is daarbij pas toegestaan nadat er preventieve middelen zijn ingezet.  

 

In de verleende ontheffing hebben wij – op basis van het faunabeheerplan – de 

dalende trend voor de wilde eend gedurende de laatste 10 jaar afgewogen. 

Desondanks is de wilde eend nog steeds een zeer algemeen voorkomende soort in 

Nederland en Zuid-Holland en is de staat van instandhouding niet in gevaar. Op grond 

van de verleende ontheffing worden jaarlijks hoogstens 200 wilde eenden gedood. Dit 

is niet van wezenlijke invloed op de staat van instandhouding. Ter vergelijking wijzen 

wij erop dat er in het kader van de jacht in de periode 2006-2010 jaarlijks tussen de 

41.000 en 47.000 wilde eenden werden gedood binnen Zuid-Holland.  

 

Wellicht ten overvloede merken wij nog op dat het openen van de jacht op de wilde 

eend een bevoegdheid is van de Minister van Economische Zaken. De provinciale 

bevoegdheden zijn beperkt tot het verlenen van vrijstellingen en/of ontheffingen ten 

behoeve van schadebestrijding en populatiebeheer. 

 

3. Deelt u onze zorgen over de teruglopende stand van de wilde eend? 

 

Antwoord 

De staat van instandhouding is voor alle beschermde inheemse diersoorten van 

belang. Op dit moment doet Sovon onderzoek naar de ontwikkelingen in de populaties 

wilde eenden en de factoren die daarop van invloed zijn. De uitkomsten van dit 

onderzoek zien wij met belangstelling tegemoet. 

 

                                                           
1 https://www.natuurmonumenten.nl/over-natuurmonumenten/pers-en-nieuws/persberichten/tijdelijk-

geen-jacht-op-wilde-eend 
2 http://www.vogelbescherming.nl/actueel/nieuws/q/ne_id/1833 
3 http://www.trouw.nl/tr/nl/4492/Nederland/article/detail/4259720/2016/03/09/Staak-de-jacht-op-de-

wilde-eend.dhtml?utm_medium=rss&utm_content=trouwnieuws 
4 http://www.rtlnieuws.nl/nieuws/binnenland/staak-voorlopig-jacht-op-zieltogende-wilde-eend 
5 http://www.ad.nl/ad/nl/38261/Nieuws/article/detail/4258255/2016/03/07/Onderzoek-naar-drastische-

terugloop-populatie-eenden.dhtml 
6 http://nos.nl/artikel/2091302-steeds-minder-eenden-in-nederland-en-niemand-weet-hoe-dat-

komt.html 
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Tabel bij vraag 4. Overzicht schades door wilde eend 
 Getaxeerd Uitgekeerd 
2015 0 0 
2014 322,- 242,80 
2013 2567,40 2111,80 
Totaal 3 jaar 2889,40 2354,60 

Bron: Faunafonds 

 

4. De schade-uitkering in de afgelopen 3 jaar bedroeg voor heel Zuid-Holland slechts € 

2354,60 waarvan het afgelopen jaar zelfs 0 euro! Bent u met ons van mening dat deze 

schade, zeker gezien de geschetste situatie, het doden van wilde eenden in verband 

met schadebestrijding niet rechtvaardigt? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Zie het antwoord op vraag 2. Daarnaast merken wij nog het volgende op. Er is een 

daling in de getaxeerde en uitgekeerde schade. De getaxeerde schade is echter 

slechts een deel van de schade, de werkelijke schade is groter. Bovendien is de 

getaxeerde schade de schade die optreedt ondanks dat de wilde eend wordt 

bestreden. 

 

5. Bent u bereid het voorzorgsbeginsel toe te passen en de ontheffingverlening 

(voorlopig) in te trekken totdat meer duidelijk is over de enorme teruggang van de 

stand van de wilde eend? Zo ja, per wanneer? Zo nee, kunt u zo specifiek mogelijk 

aangeven waarom niet? 

 

Antwoord 

Zie ons antwoord op de vragen 2 en 3. 

 
 
Den Haag, 12 april 2016           

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                    voorzitter, 

 

drs. J.H. de Baas                         drs. J. Smit 

 

 
 


